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FOREWORD 

This amendment has been prepared by IEC technical committee 57: Power systems 
management and associated information exchange. 

The text of this standard is based on the following documents: 

FDIS Report on voting 

57/2038/FDIS 57/2054/RVD 

 
Full information on the voting for the approval of this amendment can be found in the report 
on voting indicated in the above table.  

This publication has been drafted in accordance with the ISO/IEC Directives, Part 2. 

The committee has decided that the contents of this amendment and the base publication will 
remain unchanged until the stability date indicated on the IEC website under 
"http://webstore.iec.ch" in the data related to the specific publication. At this date, the 
publication will be  

• reconfirmed, 

• withdrawn, 

• replaced by a revised edition, or 

• amended. 

 

IMPORTANT – The 'colour inside' logo on the cover page of this publication indicates 
that it contains colours which are considered to be useful for the correct 
understanding of its contents. Users should therefore print this document using a 
colour printer. 

 

____________ 
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5 Diagram layout exchange profile 

5.1 General 

Replace the first line of Subclause 5.1 with the following new text:  

Profile namespace: http://iec.ch/TC57/61970-453/DiagramLayout/3# 

5.2 Diagram layout profile classes 

5.2.1 General 

Replace the existing Figure 5 by the following new Figure 5: 

 

 

Figure 5 – Diagram layout information model 
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5.2.2 Diagram 

5.2.2.3 Inherited members 

Add the following new rows at the end of the table of inherited members:  

aliasName 0..1 String see IdentifiedObject 

description 0..1 String see IdentifiedObject 

 

5.2.3 DiagramObject 

5.2.3.2 Native members 

Add the following new row at the end of the table of native members:  

DiagramStyle 0..1 DiagramStyle A Diagram may have a DiagramStyle. 

 

5.2.3.3 Inherited members 

Add the following new rows at the end of the table of inherited members:  

aliasName 0..1 String see IdentifiedObject 

description 0..1 String see IdentifiedObject 

 

5.2.6 DiagramObjectStyle 

5.2.6.2 Inherited members 

Add the following new rows at the end of the table of inherited members:  

aliasName 0..1 String see IdentifiedObject 

description 0..1 String see IdentifiedObject 

 

5.2.7 TextDiagramObject 

5.2.7.3 Inherited members 

Add the following new rows at the end of the table of inherited members:  

aliasName 0..1 String see IdentifiedObject 

description 0..1 String see IdentifiedObject 

 

5.2.8 VisibilityLayer 

5.2.8.3 Inherited members 

Add the following new rows at the end of the table of inherited members:  

aliasName 0..1 String see IdentifiedObject 

description 0..1 String see IdentifiedObject 
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5.2.9 Abstract classes – IdentifiedObject  

5.2.9.2 Native members 

Replace the existing table in Subclause 5.2.9.2 with the following new table:  

name  mult  type  description  

aliasName  0..1  String  The aliasName is free text human readable name of the object 
alternative to IdentifiedObject.name. It may be non unique and may 
not correlate to a naming hierarchy.  

The attribute aliasName is retained because of backwards 
compatibility between CIM relases. It is however recommended to 
replace aliasName with the Name class as aliasName is planned for 
retirement at a future time.  

description  0..1  String  The description is a free human readable text describing or naming 
the object. It may be non unique and may not correlate to a naming 
hierarchy.  

mRID  0..1  String  Master resource identifier issued by a model authority. The mRID is 
globally unique within an exchange context. Global uniqueness is 
easily achieved by using a UUID, as specified in RFC 4122, for the 
mRID. The use of UUID is strongly recommended.  

For CIMXML data files in RDF syntax conforming to IEC 61970-552 
Edition 1, the mRID is mapped to rdf:ID or rdf:about attributes that 
identify CIM object elements.  

name  0..1  String  The name is any free human readable and possibly non unique text 
naming the object.  

 

Add, after Subclause 5.2.10, the following new Subclause 5.2.11: 

5.2.11 DiagramStyle 

5.2.11.1 General 

The diagram style refers to a style used by the originating system for a diagram. A diagram 
style describes information such as schematic, geographic, bus-branch etc. 

5.2.11.2 Native members 

Diagram 0..* Diagram A DiagramStyle can be used by many Diagrams. 

 

5.2.11.3 Inherited members 

aliasName 0..1 String see IdentifiedObject 

description 0..1 String see IdentifiedObject 

mRID 0..1 String see IdentifiedObject 

name 0..1 String see IdentifiedObject 

 

 

___________ 
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AVANT-PROPOS 

Le présent amendement a été établi par le comité d'études 57 de l'IEC: Gestion des systèmes 
de puissance et échanges d’informations associés. 

Le texte de cette norme est issu des documents suivants: 

FDIS Rapport de vote 

57/2038/FDIS 57/2054/RVD 

 
Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant 
abouti à l’approbation de cet amendement. 

Cette publication a été rédigée selon les Directives ISO/IEC, Partie 2. 

Le comité a décidé que le contenu de cet amendement et de la publication de base ne sera 
pas modifié avant la date de stabilité indiquée sur le site web de l’IEC sous 
"http://webstore.iec.ch" dans les données relatives à la publication recherchée. À cette date, 
la publication sera  

• reconduite, 

• supprimée, 

• remplacée par une édition révisée, ou 

• amendée. 

 

IMPORTANT – Le logo "colour inside" qui se trouve sur la page de couverture de 
cette publication indique qu'elle contient des couleurs qui sont considérées comme 
utiles à une bonne compréhension de son contenu. Les utilisateurs devraient, par 
conséquent, imprimer cette publication en utilisant une imprimante couleur. 

 

____________ 

 

IECNORM.C
OM : C

lick
 to

 vi
ew

 th
e f

ull
 PDF of

 IE
C 61

97
0-4

53
:20

14
/AMD1:2

01
8

https://iecnorm.com/api/?name=a480a1c185841d68fecc0136ea382090


IEC 61970-453:2014/AMD1:2018 – 7 –  
 IEC 2018 

5 Profil d'échange de disposition du diagramme 

5.1 Généralités 

Remplacer la première ligne du Paragraphe 5.1 par le nouveau texte suivant:  

Espace de noms de profil: http://iec.ch/TC57/61970-453/DiagramLayout/3# 

5.2 Classes de profils de disposition du diagramme 

5.2.1 Généralités 

Remplacer la Figure 5 existante par la nouvelle Figure 5 suivante: 

 

 

Figure 5 – Modèle d'informations de disposition du diagramme 
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5.2.2 Diagramme 

5.2.2.3 Membres hérités 

Ajouter les nouvelles lignes suivantes à la fin du tableau des membres hérités:  

aliasName 0..1 String voir IdentifiedObject 

description 0..1 String voir IdentifiedObject 

 

5.2.3 DiagramObject 

5.2.3.2 Membres natifs 

Ajouter la nouvelle ligne suivante à la fin du tableau des membres natifs:  

DiagramStyle 0..1 DiagramStyle Un Diagramme peut avoir un DiagramStyle. 

 

5.2.3.3 Membres hérités 

Ajouter les nouvelles lignes suivantes à la fin du tableau des membres hérités:  

aliasName 0..1 String voir IdentifiedObject 

description 0..1 String voir IdentifiedObject 

 

5.2.6 DiagramObjectStyle 

5.2.6.2 Membres hérités 

Ajouter les nouvelles lignes suivantes à la fin du tableau des membres hérités:  

aliasName 0..1 String voir IdentifiedObject 

description 0..1 String voir IdentifiedObject 

 

5.2.7 TextDiagramObject 

5.2.7.3 Membres hérités 

Ajouter les nouvelles lignes suivantes à la fin du tableau des membres hérités:  

aliasName 0..1 String voir IdentifiedObject 

description 0..1 String voir IdentifiedObject 

 

5.2.8 VisibilityLayer 

5.2.8.3 Membres hérités 

Ajouter les nouvelles lignes suivantes à la fin du tableau des membres hérités:  

aliasName 0..1 String voir IdentifiedObject 

description 0..1 String voir IdentifiedObject 
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5.2.9 Classes abstraites – IdentifiedObject  

5.2.9.2 Membres natifs 

Remplacer le tableau existant du Paragraphe 5.2.9.2 par le nouveau tableau suivant:  

nom mult type description 

aliasName  0..1  String  L'aliasName est un nom de l'objet en texte libre lisible par l'utilisateur 
en remplacement de IdentifiedObject.name. Il peut ne pas être unique 
et peut ne pas se corréler à une hiérarchie de dénomination.  

L’attribut aliasName a été conservé pour des raisons de 
rétrocompatibilité avec les précédentes versions du CIM. Il est 
cependant recommandé de remplacer aliasName par la classe Name 
puisqu’il est prévu de supprimer aliasName à l’avenir.  

description  0..1  String  La description est un texte libre lisible par l'utilisateur décrivant ou 
nommant l'objet. Il peut ne pas être unique et peut ne pas se corréler 
à une hiérarchie de dénomination.  

mRID  0..1  String  Identificateur Master resource publié par une autorité de modèle. Le 
mRID (identificateur Master resource) est globalement unique dans un 
contexte d'échange. Il est facile d'obtenir une unicité globale en 
utilisant un UUID, tel que spécifié dans le RFC 4122, pour le mRID. 
L’utilisation d’un UUID est fortement recommandée.  

Pour des fichiers de données CIMXML en syntaxe RDF, en conformité 
avec l'IEC 61970-552 Edition 1, le mRID est cartographié en attributs 
rdf:ID ou rdf:about qui identifient les éléments d’objet du CIM.  

name 0..1  String  Le nom est un texte, librement lisible par l'utilisateur et 
éventuellement non unique, qui nomme l’objet.  

 

Ajouter, après le Paragraphe 5.2.10, le nouveau Paragraphe 5.2.11 suivant: 

5.2.11 DiagramStyle 

5.2.11.1 Généralités 

Le style de diagramme fait référence à un style utilisé dans le système d'origine pour un 
diagramme. Un style de diagramme décrit des informations schématiques, géographiques, 
liées à la topologie nodale, etc. 

5.2.11.2 Membres natifs 

Diagram 0..* Diagram Un DiagramStyle peut être utilisé par de nombreux 
Diagrams. 

 

5.2.11.3 Membres hérités 

aliasName 0..1 String voir IdentifiedObject 

description 0..1 String voir IdentifiedObject 

mRID 0..1 String voir IdentifiedObject 

name 0..1 String voir IdentifiedObject 

 

 

___________ 
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